

中國語文科

2021 – 2022 初中期終試考核範圍

	中一	中二	中三
卷一 閱讀	甲、課文問答 (40 分) 《故宮博物院》 《生物之間的微妙關係》 《曾子殺豬》 《賣油翁》 乙、閱讀理解 (50 分) 白話文一篇 文言文一篇 丙、語文運用 (10 分) P. 8. 14-8. 17	甲、課文問答 (30 分) 《秦陵兵馬俑》 《為學一首示子姪》 《桃花源記》 《習慣說》 乙、閱讀理解 (60 分) 白話文一篇 文言文一篇 丙、語文運用 (10 分) P. 7. 21-7. 22, 8. 12-8. 14	甲、課文問答 (20 分) 《墨子止楚勿攻宋》、 《時髦凌人甚於暴君》、 《快樂》(節錄)、 乙、閱讀理解 (70 分) 白話文兩篇 文言文一篇 丙、語文運用 (10 分) 單元七:P. 7. 37 單元九:P. 9. 13-9. 14
卷二 寫作	記敘文、 描寫文、 說明文	記敘文、 抒情文 (借物抒情)、 議論文	記敘文、 描寫文、 議論文
卷三 聆聽	/	/	/
卷四 說話	個人短講	個人短講	個人短講

中國語文科 非華語中文課程 (NCS)

2021 – 2022 期終試考核範圍

	考試範圍	考試形式
中一	<p>1. 《中文路路通》單元六 第三課 校服與傳統服裝 第四課 暑期遊學團 《沉浸中文》單元三認識國家 第一課 亞洲國家 第二課 風俗文化</p> <p>2. 翻譯詞語</p> <p>3. 句式 ……既……又…… ……被…… ……又…… ……卻…… ……一面……一面…… ……一邊……一邊…… ……不是……是……</p> <p>4. 文化知識：端午節 《中國文化補充教材》P. 5, 6</p>	<p>甲部「閱讀理解及讀本問題」：60分</p> <p>1. 閱讀理解 (20分) 2. 供詞填充 (20分) 3. 翻譯詞語 (8分) 4. 詞語造句 (4分) 5. 句式 (4分) 6. 文化知識：端午節(4分)</p> <p>乙部「寫作」 40分</p>
中二	<p>《中文路路通》 單元八 第三課 倫敦遊 單元八 第四課 夢想之旅 單元八 第五課 自然生態保育 單元九 第一課 吃在香港</p> <p>1. 供詞填充 2. 翻譯詞語 3. 詞語造句 4. 句式 無論是……還是……都…… 雖然……但是……</p>	<p>甲部「閱讀理解及讀本問題」：60分</p> <p>1. 閱讀理解 (20分) 2. 供詞填充 (20分) 3. 翻譯詞語 (8分) 4. 詞語造句 (4分) 5. 句式 (8分)</p> <p>乙部「寫作」 40分</p>

	很+形容詞 ……是……也是…… 我的名字是……，來自…… ……位於……，……可以……	
中三	1. 《中文路路通 第四冊》課文： 單元十二 第二課 第三課 第四課 2. 翻譯詞語 IGCSE 字詞表 (工作/職業) 3. 句式 「……因此……」 「……除了……」 「……被……」	甲部 1. 閱讀理解 (20分) 2. 供詞填充 (20分) 3. 造句 (6分) 4. 翻譯詞語及句子 (14分) 乙部 寫作 (40分)
中四	《爸爸的花兒落了》	1. 寫作(一長一短) 50分 2. 閱讀理解 3篇 25分 3. 翻譯 (Translation into English) 15分 4. 《爸爸的花兒落了》問答 10分
中五	《爸爸的花兒落了》	1. 《爸爸的花兒落了》問答 300-350字 50分 2. 閱讀理解 3篇 30分 3. 翻譯 (Translation into English) 20分

English Language
Annual Examination 2021 – 2022
S.1 – S.3 Examination Syllabus

Level	Area to be covered
S.1	<p><u>Paper 1: General English</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Reading Comprehension, Vocabulary (vocabulary worksheets of Units 7 & 8), Grammar & Usage (Grammar Book Units 6, 7, 8, 9, 11, 12, 13, 14, 15, 19 & 22) <p>* The Grammar Book units are for reference only. Anything students have learnt before may also be tested in the exam.*</p> <p><u>Paper 2: Writing</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Informal email, Blog entry, Short story (at least 180 words) <p><u>Paper 4: Speaking</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Group discussion on “The Invisible Man”
S.2	<p><u>Paper 1: General English</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Reading Comprehension, Vocabulary (vocabulary worksheets of Units 7 & 8), Grammar & Usage (Units 3, 10, 11, 12, 13, 15, 16, 17, 18, 19, 20) <p>* The Grammar Book units are for reference only. Anything students have learnt before may also be tested in the exam.*</p> <p><u>Paper 2: Writing</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Short story, One-sided argumentative essay, Blog entry (at least 220 words) <p><u>Paper 4: Speaking</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Individual Presentation on ERS
S.3	<p><u>Paper 1: General English</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Reading Comprehension, Vocabulary (vocabulary worksheets of Units 5, 6 & 7), Grammar & Usage (Grammar Book Units 7, 11, 12, 16, 17, 19) • Types 0, 1, 2 & 3 conditional <p>* The Grammar Book units are for reference only. Anything students have learnt before may also be tested in the exam.*</p> <p><u>Paper 2: Writing</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Letter to the Editor, Speech, Two-sided argumentative essay (at least 280 words)

Mathematics
Annual Examination 2021 – 2022
S.1 – S.3 Examination Syllabus

Mathematics	
Level	Topics to be examined
S.1	Chapter 1 – 12 (Chapter 13 is not included) # Prior mathematics knowledge
S.2	Chapter 1 – 11 # Prior mathematics knowledge
S.3	Chapter 1 – 12 (Chapter 9 is not included) # Prior mathematics knowledge

生活與社會科

2021 – 2022 初中期終試考核範圍

年級	考核範圍
中一	課本：單元 12, 13, 14, 18 (P. 27-93), 所有演示及所有工作紙
中二	課本：課題五, 六, 七, 八 (P. 80-160) 所有演示及所有工作紙
中三	課本：課題六, 七, 八, 九, 十 (P. 80-157), 所有演示及所有工作紙

Business Fundamentals (BAFS)
Annual Examination 2021 – 2022
S.3 Examination Syllabus

- Textbook :
1. Fundamentals of Business Studies - Accounting and Finance (I)
 2. Fundamentals of Business Studies - Hong Kong's Economic Structure and Business Environment
 3. Fundamentals of Business Studies - Business Transactions

Book : Chapter	Topics
BK 1: 1	Functions of Accounting
BK 1: 2	Corporate Profits and Loss
BK 1: 3	Assets, Capital and Liabilities
BK 2: 1	Hong Kong's Economic Structure
BK 2: 2	Hong Kong's Business Environment
BK 3: 1	Understanding Transactions
BK 3: 2	Electronic Transactions

Computer Literacy / ICT
Annual Examination 2021 – 2022
S.1 – S.3 Examination Syllabus

Level	Syllabus
S.1	Ch 1 – 5, Ch 6 : Book Scratch 3.0 Basic Skills: Unit 1-6, Ch 7: Use of Google Apps (study materials include all tasks, notes, classworks, exercises and assignments) No Calculator is allowed.
S.2	Ch 4: Book- App Inventor Unit 1-4, Ch 5: Presentation of data with Excel (I), (II) (study materials include all tasks, notes, classworks, exercises and assignments) No Calculator is allowed.
S.3	Ch 1: Book Unit 3: Information Processing, Ch 5: Threats and Security on the Internet, Ch 6: Simple SQL (study materials include all tasks, notes, classworks, exercises and assignments)

Integrated Science
Annual Examination 2021 – 2022
S.1 – S.2 Examination Syllabus

Level	Syllabus
S.1	Chapters 1 – 5
S.2	Chapter 9, Chapter 10.1-10.6, Chapter 11.1-11.4

Integrated Sciences (Chemistry)
Annual Examination 2021 – 2022
S.3 Examination Syllabus

Annual Exam Scope:

1. Section 13.1-13.5
2. Supplementary Notes (Atomic Structure , The Periodic Table, Ionic Bond 1, Ionic Bond 2 and Covalent Bond)

Integrated Sciences (Biology)
Annual Examination 2021–2022
S.3 Examination Syllabus

Multiple choice, fill in the blanks, matching, structural question, drawing

Book: Aristo Science 3A Textbook & Assignment Book

Supplementary Notes:

Topic 1 Molecules of Life

Topic 2 Cellular organization (P.1-3)

Topic 3 Metabolism and Enzymes (P.1-7)

中國歷史科

2021 – 2022 年度 初中期終試考核範圍

年級	考核範圍
中一級	課本單元二第二章第一節至單元四第三章第二節(第 74 頁至第 142 頁，第 156 頁至第 183 頁) 作業 (第 29 頁至第 54 頁，第 60 頁至第 72 頁)
中二級	課本單元二第一章至單元三第二章第二節 (第 66 頁至第 85 頁，第 93 頁至第 152 頁) 作業 (第 28 頁至第 34 頁，第 38 頁至第 59 頁)
中三級	課本第五章第一節至第七章第一節(第 117 頁至第 167 頁) 作業(第 48 頁至第 64 頁)

Geography
Annual Examination 2021 – 2022
S.1 – S.3 Examination Syllabus

Level	Syllabus	Exam. Paper	Remarks
S 1	Book 10: Taming the sand _ Section 10.1 to 10.6 (up to p. 48) Map Reading Book P. 4-25 (Unit 1 & 2)	Exam time: 1 hour A: Fill in the blanks (20 marks) B: M. C. (8 marks) C: True or False (8 marks) D: Matching (6 marks) E: Map Reading (8 marks) F: Data-based question (12 marks) G. Short essay (8 marks) Max. Mark: 70 (70% of subject marks)	
S 2	Book 11: Changing climate, changing environment _ Section 11.1 to 11.5 Map Reading Book P. 26-39 (Unit 3 & 4) with conventional signs of 'spot height' & 'trigonometric station'.	Exam time: 1 hour A: Fill in the blanks (18 marks) B: Multiple-choice (10 marks) C: Map reading (12 marks) D: Data-based questions (22 marks) E. Short question (8 marks) Max. Mark: 70 (70% of subject marks)	Students MUST bring a protractor (量角器) for the Map reading Questions:
S 3	Book 5: Living with natural hazards _ Section 5.1 to 5.6 Map Reading Skills: Relief, Directions, Scale, Distance, Conventional signs.	Exam time: 1.25 hours A: Fill in the blanks (20 marks) B: Multiple-choice (8 marks) C: Map reading (12 marks) D: Data-based questions (22 marks) E. Short question (8 marks) Max. Mark: 70 (70% of subject marks)	Students MUST bring a protractor (量角器) and a ruler for the Map reading Questions:

History
Annual Examination 2021 – 2022
S.1 – S.3 Examination Syllabus

Level	Syllabus
S.1	<ol style="list-style-type: none">1. Textbook 1A pp.76-1152. Textbook 1B pp.180, 183-1893. All worksheets, assignments, notes and powerpoint
S.2	<ol style="list-style-type: none">1. Islamic culture ppt2. Textbook 2A: pp.2-29, pp.35-38, pp.64-753. All worksheets, notes, and assignments
S.3	<ol style="list-style-type: none">1. Textbook 3A p. 29-1052. All worksheets, assignments and notes

Music
Annual Examination 2021 – 2022
S.1 – S.3 Examination Syllabus

Level	Syllabus
S.1	Topics: Pitch, Time Signatures, Notes and Rests, Key Signatures, Vocal music, Western Musical Instruments and Chinese Musical Instruments
S.2	Topics: -Key Signatures of Major Keys, Triplets, musical terms and signs -Romantic Period: Ballet (Swan Lake by Tchaikovsky), Opera (Carmen by Bizet), German lied (Elfking by Schubert) -Chinese Instrumental Music (Full Moon and Blossoming Flowers, Thunder in a Drought, Moonlight over Spring River, Dance of the Yao Tribe, Dance of the Golden Snake)
S.3	Topics: Classical Period-orchestral score, concerto, chamber music (trio, quartet, quintet), symphony (No. 5 and No. 9 by Beethoven) Baroque Period: instruments (harpsichord, lute, recorder, organ), concerto (The Four Seasons-Spring Concerto by Vivaldi)

普通話科

2021 – 2022 年度 初中期終試考核範圍

	中一	中二	中三
口試	第三、四課文及課後語音知識	第三、四課文及課後語音知識	第三、四課文及課後語音知識
筆試	1. 第三、四課文及課後語音知識 2. 第三、四課作業	1. 第三、四課文及課後語音知識 2. 第三、四課作業	1. 第三、四課文及課後語音知識 2. 第三、四課作業